
Obec Břehy 

Zastupitelstvo obce Břehy 

 

Zápis     12.   zasedání Zastupitelstva obce Břehy  

ze dne: čtvrtek 14.12.2023 , 18:00, Restaurace Autokempu Buňkov  

 

 

 

Zahájení 12. zasedání zastupitelstva 

12.  zasedání zastupitelstva obce Břehy zahájeno v 18:00 hodin  starostou obce Pavlem 

Jiravou (předsedající dle § 92 zákona č. 128/2000 Sb.). 

Přítomni:       Pavel Jirava, Petr Morávek,  Ondřej Kocourek,  Petr Jirák, Vladimír Šanda,  

Gabriela Fialková, Jitka Němcová , Pavel Krpata,  Marie Štarmanová. 

  

Omluveni:   

 

(Jednání zastupitelstva je podle § 92 odst. 3 zákona o obcích usnášeníschopné, protože 

je přítomno ..9.....  zastupitelů z 9). 

 

Předsedající přivítal přítomné Konstatoval, že 12 zasedání bylo svoláno v souladu se 

zákonem o obcích č. 128/2000 Sb., jeho konání bylo řádně zveřejněno na úřední desce 

obce a obecního úřadu včetně internetové úřední desky po dobu 7 dní.  

 

Hlasování je zaznamenáváno následovně (pro - proti - zdržel se). V případě 

nejednotnosti v hlasování se zaznamenává, kdo jak hlasoval. 

Jednání je nahráno na diktafon. 

 

 

 

Jmenování ověřovatelů zápisu a zapisovatele: 

  

Ověřovateli zápisu navrženi: Ondřej Kocourek,  Vladimír Šanda 

Zapisovatel:   Pavel Jirava. 

K tomu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. 

Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích). Zastupitelstvo Obce Břehy 

prostřednictvím předsedajícího po předchozí dohodě potvrdilo v  roli ověřovatelů 

zastupitele:  

  

Informace: K zápisu z minulého  11. veřejného zasedání ZO Břehy nebyly připomínky.  

Bude uložen na OU Břehy a vyvěšen na web. 

 

 

 



Projednání a schválení programu 12. zasedání po přečíslování, doplnění  bodů: 

 

 

1. Rozpočet obce Břehy na rok 2024 a střednědobý výhled rozpočtu 2025-2027 , Rozpočet 

Mateřské školy Břehy na rok 2024 a SDV,   Rozpočet Základní školy Břehy  na rok 2024 a 

SDV 

2. Obecně závazná vyhláška o nočním klidu 

3. Žádost č.j. 621/23  - pozemek  na p.č. 106/7 

4. Žádost č.j. 665/23 - kanalizace na p.č. 13/1  

5. Žádost p. Jelínková - nájemce restaurace č.j.  652/23 

6. Žádost č.j. 725/23 - prostory pro výuku 

7. Projednání Č.j. 717/23 -  Smlouvo o budoucí smlouvě  zřízení věcného břemene - pro ČEZ 

a.s.  

8. Informace o postupu - vklad infrastrukt. majetku do  VAK Pardubice a.s. a delegování 

zástupce na VH 

9. Odměny zastupitelů a místostarostů - nově dle novelizace zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 

10. Výkup el. energie z MVE 2024- informace 

11. Splavnění Labe - zjišťovací řízení - Pard. kraj - info. 

12. Možnost získání vybavení pro REUse centrum. 

13. Plán inventur 2023 

14. Dodatek smlouvy s  SOP  a.s. čj 741/23 

15. Pojištění obce - projednání 

16. Mimořádný příspěvek RSOB z.s.  

17. Schválení podání žádosti - PROGRAM OBNOVY VENKOVA ROK 2024 Pardubický 

kraj  

 

Body zařazené zastupiteli (§ 94 zákona o obcích) 

 

       Diskuze  

 

Před hlasováním o schválení programu dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 

zastupitelům i občanům.  

 

  

Předsedající požádal zastupitele, aby hlasováním vyjádřili, zda s  tímto návrhem 

souhlasí. 

Návrh na usnesení: Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje program 12. Veřejného 

zasedání ZO Břehy. 

 

Hlasování:                       pro   9    proti    0   zdržel se  0 

 

Usnesení: Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje program 12. Veřejného zasedání ZO 

Břehy.  



 

 

K jednotlivým bodům programu 

 

 

1. Rozpočet obce Břehy na rok 2024 a SDV na roky 2025-2027, Rozpočet Mateřské 

školy Břehy na rok 2024 a  SDV,   Rozpočet Základní školy Břehy  na rok 2024 a 

SDV. V tomto bodě projednáme tyto důležité strategické dokumenty. navrhuji 

projednat rozpočty obce i obou škol a poté hlasovat o jednotlivých rozpočtech. 

1a) Nejprve rozpočet obce - návrh rozpočtu obce Břehy na rok 2024 byl rádně vyvěšen 

15 dní před projednáním na tomto zasedání. V návrhu rozpočtu předpokládáme příjmy 

ve výši 25 287 800 Kč a výdaje 31 669 000,00 Kč. Saldo rozpočtu je -6 381 200,00 Kč 

a bude pokryto uspořenými prostředky z minulých let. Aktuálně  ( k 12.12.) máme na 

účtech  22 368 tis. Kč  plus 740 tisíc Kč na účtu pro obnovu vodovodu a kanalizace. 

Saldo rozpočtu je dáno především tím, že dofinancujeme stavbu učebny u školy ( 4,8 

mil Kč) a zahájí se asi rekonstrukce podkroví MŠ ( 9,1 mil Kč). To jsou i hlavní 

plánované akce na straně výdajů.  

 
 PŘÍJMY ČÁSTKA Položka 

Daňové příjmy 23 135 900,00 Kč 1xxx 

Nedaňové příjmy 1 849 000,00 Kč 2xxx 

Kapitálové příjmy 10 000,00 Kč 3xxx 

Přijaté transfery 292 900,00 Kč 4xxx - SDV 

PŘÍJMY CELKEM 25 287 800,00 Kč 

 

 

 
 VÝDAJE ČÁSTKA Položka 

Běžné výdaje 16 459 000,00 Kč 5xxx  

z toho příspěvek MŠ Břehy 800 000,00 Kč 3111-5331 - závazný ukazatel  

z toho příspěvek ZŠ Břehy 920 000,00 Kč 3113-5331 - závazný ukazatel 

Kapitálové výdaje 15 210 000,00 Kč 6xxx 

VÝDAJE CELKEM 31 669 000,00 Kč 

SALDO ROZPOČTU -6 381 200,00 Kč PŘÍJMY - VÝDAJE 

 

 
 FINANCOVÁNÍ 224 000,00 Kč  8127 - SPLÁTKA ZÁPŮJČKY (příjem) 

FINANCOVÁNÍ 6 792 000,00 Kč  8115 - USPOŘENÉ PROSTŘEDKY 

MINULÝCH LET 

FINANCOVÁNÍ 634 800,00 Kč  8124 - SPLÁTKY ÚVĚRU TRAKTOR 

(výdej) 

SALDO +/- FINANCOVÁNÍ 0,00 Kč 

 



Návrh na usnesení č. 1a: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje rozpočet Obce Břehy na rok 

2024.  

Hlasování:             pro    9       proti   0           zdržel se  0 

 

Usnesení č. 1a: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje rozpočet Obce Břehy na rok 2024.  

 

 

 

Projednání 1b) Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2025-2027- byl přednesen dle 

vyvěšeného dokumentu.  

 

Návrh na usnesení č. 1b: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje střednědobý výhled rozpočtu 

obce Břehy na roky 2025-2027 

Hlasování:             pro   9        proti         0      zdržel se  0 

 

usnesení č. 1b: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce 

Břehy na roky 2025-2027 

 

Dále bychom měli projednat a hlasovat o rozpočtech ZŠ Břehy a MŠ Břehy a jejich 

střednědobých rozpočtových výhledech. U ZŠ je plánovaný rozpočet výnosy 8,82 mil Kč 

náklady 8,82 Mil Kč, u MŠ pak výnosy 6,3  mil Kč náklady 6,3  Mil Kč. SDV jsou 

předloženy zastupitelům a byly i vyvěšeny.   

 

Návrh na usnesení č. 1c: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje rozpočet Mateřské školy 

Břehy, okres Pardubice na rok 2024 a  Střednědobý výhled rozpočtu Mateřské školy 

Břehy, okres Pardubice 2025-2026 

.  

Hlasování:             pro       9     proti       0       zdržel se  0 

Usnesení č. 1c: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje rozpočet Mateřské školy Břehy, okres 

Pardubice na rok 2023 a  Střednědobý výhled rozpočtu Mateřské školy Břehy, okres 

Pardubice 2024-2025 

.  

 

 

Návrh na usnesení č. 1d: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje rozpočet Základní školy 

Břehy, okres Pardubice na rok 2024 a  Střednědobý výhled rozpočtu  Základní školy 

Břehy, okres Pardubice 2025-2026.  

 

Hlasování:             pro     9      proti         0      zdržel se  0 

usnesení č. 1d: Zastupitelstvo obce Břehy schvaluje rozpočet Základní školy Břehy, okres 

Pardubice na rok 2024 a  Střednědobý výhled rozpočtu  Základní školy Břehy, okres 

Pardubice 2025-2026. 

 



 

2.  Obecně závazná vyhláška o nočním klidu. Reagujeme tak na žádost č.j. 552/23, kdy 

Moped Klub Břehy z.s. žádal o možnost zkrácení nočního klide na večerní koncert před 

Stadion Cupem. Po projednání zastupitelstvem a kontrolou na MV ČR máme nyní 

připravenou vyhlášku, kde je uveden večerní koncert den před závodem Stadion cup Břehy 

(jeden den v měsíci srpnu), také nám doporučili , vzhledem k příslušné legislativě, zrušit 

výjimky pro akce typu hody a pod. protože to nejsou akce mimořádně důležité a ani 

nadregionálního významu 

 

Návrh usnesení 2: Zastupitelstvo obce  Břehy  schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o nočním 

klidu 

 

Hlasování:             pro 9     proti    0        zdržel se   0 

 

usnesení 2: Zastupitelstvo obce  Břehy  schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o nočním 

klidu 

 

 

3) Žádost č.j. 621/23  - pozemek  p.č. 106/7. Majitel přilehlé nemovitosti p. Ondráček podal 

žádost, že by jej od obce chtěl odkoupit. Pozemek je úzká parcela o výměře 137 m2 široká cca 

3 metry. Je za plotem jeho domu a já jsem mu sdělil , že se snažíme tyto věci řešit. Nastal zde 

ale problém, že tento pruh byl v minulosti, když se tam ( Pod Bílou Hůrou) začaly stavět 

domy, použit k uložení troub kanalizace a jsou jím tak připojeny 3 domy . A tedy prodat jej 

bez ošetření toho, že pod ním vede důležitá infrastruktura by bylo chybou. Nyní je majetkem  

obce a není na něm věcné břemeno - po prodeji by  tedy VB nebylo a opravy by mohly být 

komplikovány. Vzhledem k tomu, že s žadatelem ještě řešíme postup,  jen vás nyní informuji 

- sám žadatel mi sdělil, že to vzhledem k tomu nebude řešit.  

 

4) Žádost č.j. 665/23 - kanalizace na p.č. 13/1. Tuto žádost chceme veřejně projednat, ač zde 

asi ještě dnes nepadne řešení. P. Černíková by chtěla na pozemcích 432/7 a 15/3 výstavbu asi 

1 - 2 domů , ale připojení ke kanalizaci je možné pouze pozemkem p.č. 13/1 do kanalizace na 

návsi. Žadatelka žádá, aby obec stávající kanalizaci na p.č. 13/1 rekonstruovala, protože 

nesplňuje požadavky na splaškovou kanalizaci a nelze se k ní tedy připojit. To vychází z 

jejího  jednání s VAK a Pardubice a.s. , kteří jako správci tu kanalizaci prý prověřili. Je to 

ovšem poměrně nákladné, přes 45 metrů kan. řadu bude stát +- 0,5 mil Kč. Aktuálně ještě 

jednám s žadatelkou a se zástupci  VAK a.s. , s p. Mgr. Havrdou, zda by nešlo připojení řešit i 

jinak, levněji- třeba tlakově až do řadu ve Veverkově ulici. Musíme dát pozor, aby veřejné 

peníze nebyly použity v rozporu se zákony - na druhou stranu máme povinnost řádně rozvíjet 

a pečovat o  kanalizace 

G. Fialková nedoporučuje , aby to obec financovala - i jiní občané si museli v minulosti 

připojení zajistit za nemalých nákladů.  Často se to řeší i tak , že to zařídí investor a pak se 

dohodne s obcí , jak by to do něj převzala a třeba mu i přispěla.  



P. Morávek: Infrastruktura Břehy sever ( její cena) byla rozpočtena do cen parcel - tedy 

zaplatili si to kupující.  

Obec by měla postupovat konzistentně.  

 

Starosta připraví pro zastupitele další podklady a následně se rozhodne jak dál.  

 

 

 

 

5) Žádost - nájemce restaurace č.j.  652/23 - minule jsme se usnesením č. 11 usnesli, že 

zajistím doplnění žádosti nájemkyně p. Jelínková. Žadatelka uvádí: 

Prvním důvodem je snížení návštěvnosti (obzvlášť mimo sezonu), důvodem je jak to, že lidé 

šetří a neutrácí za nepotřebné věci jako je restaurace tak i zdražení točeného piva a to od 

roku 2019 již o 35% a od ledna bude další zdražení o 10%. 

Bohužel marže na pivu je nyní menší než před covidem - zdražují pivovary nikoliv restaurace. 

Druhým důvodem je zdražení provozní režie na provoz restaurace. Za posledních pět let se 

provoz v restauraci Buňkov vyšplhal o  téměř 50%.  

Zdražila se elektřina, voda, svoz odpadu, poplatky OSA a v neposlední řadě i mzdy. 

Jsem si vědoma výhody letní sezony, ovšem v ostatních měsících je restaurace na uzavření. 

Domnívám se, že mimo sezonu by mělo být nájemné jako na jiných vesnických hospodách a 

pouze o sezoně nájemné shodné s větším městem. 

...je na zastupitelstvu jak rozhodne. Nyní je nájemné 158 400Kč ročně , v minulých letech 

bylo , především kvůli kovidu a uzavření restaurací v řádu měsíců, sníženo na 108 400 

respektive 128 400 Kč.  

G. Fialková snížení v minulosti podpořila ( byly důvody- kovid, vypuštěný rybník), letošní 

sezona ale byla dobrá, nebyly problémy, ceny rostly. Mělo by to být tedy z léta finančně 

velmi dobré a pokryje tím  horší měsíce. 

p.Toman - měli bychom být rádi, že máme restauraci - nájem by snížil. Někde je nájem i 

zcela zdarma nebo jim platějí energie. 

Starosta dělil, že na OU dorazil i anonym, který je velmi proti snižování nájmů v 

autokempu - nicméně berme to jen jako informaci, jistě se nebudeme rozhodovat dle 

anonymu. 

  P.Krpata - měli bychom všem podnikatelům měřit stejně - prostory Autokemp a 

Křižovatka jsou různé, kemp je vybavenější. V létě má sice  kemp konkurenční výhodu , 

ale v zimě již nikoli. Navrhuje v létě 4 měsíce nájemné vyšší respektive tak jak je nyní, ale 

mimo sezonu - a to je 7 měsíců by mělo být snížené a blížící se Křižovatce. Vychází to cca 

120 tis. Kč ročně. 10 000/ měsíc je na venkovskou hospodu dost, ale díky autokempu to 

jistě utáhnou i v zimě. Obec by tak podpořila podnikání. 

P. Jirák souhlasí s P Krpatou. Nejde prioritně jen o příjem rozpočtu, není to tak zásadní 

částka (onen nájem) , spíše jde o zlepšení podmínek a zajištění fungování. 
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Starosta zjišťoval nájmy v obcích okolo - většinou jsou dosti nižší. 

O.Kocourek - Bavíme se sice v uvozovkách "jen" o cca 30. tis. Kč, ale jde teď více o 

principiální věc - nyní se snížením nesouhlasí. Rád by to s p. Jelínkovou probral a ještě se 

třeba na základě úprav provozu a pod. třeba nájem sníží.  

P. Morávek - má dojem, že podporujeme snižováním nájmu "nepodnikání". Večer v 

hospodě není nic k pivu - párek a pod. - no a proto sem večer nikdo nechodí. Když p. 

Jelínková vyhrála v minulosti výběrové řízení na hospodu slibovala , že bude vařit. A 

nevaří. PM se bude většinově přiklánět ke správnému rozhodnutí.  

 

Návrh usnesení č.5 : Zastupitelstvo obce  Břehy  schvaluje snížení nájmu v restauraci 

Autokempu Buňkov na p. č. st. 270 k.ú. Břehy pro nájemkyni p. Lucii Jelínkovou, Strašov, 

na kalendářní rok 2024 na částku 120 000 Kč ročně.  

Hlasování:             pro 4  ( Jirava, Krpata, Šanda, Petr Jirák)   proti    5 ( Fialková, 

Morávek, Štarmanová, Kocourek, Němcová)     zdržel 0 

 

usnesení č. 5 nebylo přijato.  

 

Dohodnuto , na základě návrhu P. Morávka ,  že na příštím zastupitelstvu tento bod znovu 

probereme - bude nutná znovu žádost.  

 

6. Žádost č.j. 725/23 - prostory pro výuku - za účelem provozovaní autoškoly, žádám o 

pronájem prostor, pro výuku teorie. Jednalo by se o 2 až 4 hodiny týdně. Výuka bude probíhat 

v počtu 6 osob.  

Mohl by být využit zasedací malý sál na mlýně 3NP, který je pro až 10 lidí. Prostor i zázemí 

tedy máme. Výuka autoškoly je služba, která by byla využitá určitě i občany obce.  

Pokud bude OZ souhlasit, uzavřela by se na doporučení JUDr Pecháčkové smlouva  - 

krátkodobý pronájem -  kde bude specifikováno co , kdy a za kolik na jak dlouho. 

 

Návrh usnesení č. 6  : Zastupitelstvo obce  Břehy  schvaluje záměr  krátkodobého pronájmu 

na dobu určitou zasedacího sálu ve Mlýně 3NP pro výuku autoškoly p. Martinu Stejskalovi 

Štěpánkova 111, Břehy a pověřuje starostu přípravou  smlouvy. 

Hlasování:             pro   9   proti     0   zdržel 0 

usnesení č. 6  : Zastupitelstvo obce  Břehy  schvaluje záměr  krátkodobého pronájmu na dobu 

určitou zasedacího sálu ve Mlýně 3NP pro výuku autoškoly p. Martinu Stejskalovi 

Štěpánkova 111, Břehy a pověřuje starostu přípravou  smlouvy. 

 

 

7) Projednání Č.j. 717/23 -  Smlouvo o budoucí smlouvě zřízení věcného břemene a dohodu o 

umístění stavby  - pro ČEZ distribuce a.s. Jedná se o 71 bm kabelu NN uložených do země na 

pozemku p.č. 392/2 k.ú. Břehy. Pro ČEZ Distribuce to provádí ( a ve smlouvě je k tomu 

zplnomocněna) f. Energomontáže Votroubek. Obci bude vyplacena náhrada 2000 Kč.  
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Návrh usnesení č. 7 : Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje Smlouvo o budoucí smlouvě o 

zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby s IV-12-2026808/Sobs VB/02 s 

budoucí oprávněnou ČEZ Distribuce a.s  

 

Hlasování:             pro  9    proti  0     zdržel 0 

usnesení č. 7 : Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje Smlouvo o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene a dohodu o umístění stavby s IV-12-2026808/Sobs VB/02 s budoucí 

oprávněnou ČEZ Distribuce a.s  

 

8) , Informace o postupu - vklad infrastrukt. majetku do  VAK Pardubice a.s. a delegování 

zástupce na VH.  

Začneme delegováním zástupce - na VH vždy musí být OZ delegován a schválen zástupce 

obce , navrhuji mne  a v případě nutnosti zastoupení - místostarostové.  

A nyní vkladu - ten záměr jsme již schválili usnesením č. 2 / 20.9.2023, dorazil dopis z f 

VAK Pardubice a.s., ing. Okurková,  kde upozorňují , že některé části nyní nesplňují 

požadavky na vklad - jde o kanalizační výtlak Břehy sever a kanalizace Výrov včetně čerpací 

stanice. Zde budeme řešit věcná břemena, protože např. PSOV na Výrově se nachází na 

pozemku, který není v našem vlastnictví a je to tak i u části kanalizace, šachet atd.  A budou 

se muset dělat i geometrické plány  pro zřízení VB.  Vzhledem k tomu, že příprava na vklad 

ze strany VAK již běží a termín pro dodání dokladů je 15.12. některé původně zamýšlené 

části infrastruktury nestihneme  - to je ta kanalizace Výrov, výtlak Břehy Sever, Přečerpávací 

stanice PSOV Pila. Vloží se tedy až v dalším termínu vkladů.  

 

Návrh usnesení č. 8: Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje jako zástupce obce Břehy na valné 

hromady společnosti Vodovody a kanalizace Pardubice, a.s. pro rok 2024   Ing. Pavla Jiravu – starostu 

,  Ing. Petra Morávka – místostarostu a Petra Jiráka  - místostarostu. Postačí i účast jednoho z nich jako 

zástupce obce Břehy na valné hromadě. OZ současně pověřuje uvedené delegáty oprávněním k účasti 

na valné hromadě spojené s příslušným hlasovacím právem. 

Hlasování:             pro  9    proti  0     zdržel 0 

usnesení č. 8: Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje jako zástupce obce Břehy na valné hromady 

společnosti Vodovody a kanalizace Pardubice, a.s. pro rok 2024   Ing. Pavla Jiravu – starostu ,  Ing. 

Petra Morávka – místostarostu a Petra Jiráka  - místostarostu. Postačí i účast jednoho z nich jako 

zástupce obce Břehy na valné hromadě. OZ současně pověřuje uvedené delegáty oprávněním k účasti 

na valné hromadě spojené s příslušným hlasovacím právem. 

 

 

9) Odměny zastupitelů a místostarostů - nově dle novelizace zákona č. 128/2000 Sb., o 

obcích, musí schválit zastupitelstvo. 

Na základě nové legislativy se odměny počítají pomocí koeficientů a základnou je 

průměrná měsíční hrubá mzda- ta je pro rok 2024  42 249 Kč. Zastupitel - předseda 

výboru/komise má mít nově měsíčně 4437 Kč a neuvolněný  místostarosta  až 39 926 Kč. 

Dovolím si navrhnout pro nás: zastupitel 4437 Kč, místostarosta 25 000 Kč.  



 

Návrh usnesení č. 9 : Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje v souladu s § 72 zákona o obcích 

měsíční odměnu pro neuvolněné členy zastupitelstva, a to pro dva  neuvolněné místostarosty, 

každý z nich obdrží 25. 000,- Kč a neuvolněné předsedy výborů zastupitelstva, každý z nich 

obdrží  4. 437,- Kč, to s účinností od 1.1.2024.   

Hlasování:             pro   9   proti  0     zdržel 0 

 

 

usnesení č. 9 : Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje v souladu s § 72 zákona o obcích měsíční 

odměnu pro neuvolněné členy zastupitelstva, a to pro dva  neuvolněné místostarosty, každý z 

nich obdrží 25. 000,- Kč a neuvolněné předsedy výborů zastupitelstva, každý z nich obdrží  4. 

437,- Kč, to s účinností od 1.1.2024.   

 

  

10) Výkup el energie MVE firmou ČEZ  a.s. Letos bohužel budou ceny výkupu v porovnání s 

minulým rokem nízké - 2100 Kč/MWh. Je zřejmé, že se nám vyplatí vyrobenou energii v 

max. míře spotřebovávat a prodávat za těchto podmínek opravdu jen přebytky. Obecně ta 

cena dosti kolísá, a je složité nějak plánovat, predikovat, kolísá  jako celý energetický  trh- 

minulý rok jsme měli 6000 kč / MWh , v roce 2021 1062 Kč / MWh, v roce 2022 2222 Kč/ 

MWh. 

 

Návrh usnesení č. 10 : Zastupitelstvo Obce Břehy bere na vědomí výkupní cenu energie z 

MVE Výrov firmě ČEZ a.s.  ve výši 2100 Kč/ MWh pro rok 2024. 

 

Hlasování:             pro  9   proti   0     zdržel 0 

 

usnesení č. 10 : Zastupitelstvo Obce Břehy bere na vědomí výkupní cenu energie z MVE 

Výrov firmě ČEZ a.s.  ve výši 2100 Kč/ MWh pro rok 2024. 

 

 

11) Splavnění Labe - zjišťovací řízení - Pard. kraj - informace zastupitelstvu a občanům. 

Projekt splavnění Labe i po více než 100 letech od prvních plánů je stále ve fázi projednávání 

a zjišťování. Nyní kraj realizuje  ke koncepci „Splavnění Labe do Pardubic zjišťovací řízení 

podle ust. § 10d zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí. K němu 

jsem zaslal vyjádření čj 721/23, kde apeluji na zrychlení celého procesu a vyžaduji rozhodnutí 

zda se bude kanál dělat. V platném územním plánu naší obce je pro splavnění územní rezerva  

Z8 – návrhová plocha „ Nový plavební stupeň Přelouč “ o výměře 60 hektarů  a pro nás to 

znamená stavební uzávěru v jižní části katastru obce Břehy znemožňující dokončení bezpečné 

cyklostezky podél silnice č. 333 do Přelouče.   

 

 

 



12) Možnost získání vybavení pro REUse centrum.   Spočívá v tom, že -asi v areálu TS - by 

bylo možné odevzdávat funkční nepotřebné věci a ty by si někdo mohl koupit/ vzít a dále je 

používat - proto REUSe ( znovupoužití) . Na vybavení a zajištění lze získat podporu z dotace 

- např na obytnou bunku   vel 8*3 m s vybavením. Ty bychom pak mohli využívat jako 

zázemí REUSE centra.  

 

Návrh usnesení č. 12 : Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje záměr podání žádosti na SFŽP o 

dotaci na vybudování REUSe centra na technických službách a pověřuje starostu jeho 

přípravou.   

  Hlasování:             pro   9  proti  0      zdržel 0 

usnesení č. 12 : Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje záměr podání žádosti na SFŽP o dotaci 

na vybudování REUSe centra na technických službách a pověřuje starostu jeho přípravou.   

 

 

13) Starosta předložil přílohu č. 1/2023 Směrnice o inventarizaci - Plán inventur 2023 obce 

Břehy. Starosta seznámil OZ se směrnicí. 

 

Návrh na usnesení č. 13:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje Přílohu č. 1/2023 Směrnice 

o inventarizaci - Plán inventur 2023 obce Břehy.  

 

Hlasování:             pro      9   proti        0       zdržel se 0 

 

usnesení č. 13:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje Přílohu č. 1/2023 Směrnice o 

inventarizaci - Plán inventur 2023 obce Břehy.  

 

 

 

14 . Dodatek smlouvy s  SOP  a.s. čj 741/23, dochází zde ke změně některých úhrad, bohužel 

se zvedá poplatek za skládkování odpadu z 1000 na 1250 Kč/ tuna. 

K této problematice chci dodat, ze zastupitelstvo tento rok ponechalo poplatek za " popelnice" 

500 Kč/ poplatník za rok jako vstřícný krok k občanům - vzhledem ke  zvyšujícím se 

životním nákladům lidí ve všech oblastech. Nicméně ten poplatek budeme muset v příštích 

letech navýšit.  

Také chci poděkovat, že se všichni ( téměř) občané snaží třídit a využívat door-to door systém 

a sběrná místa v obci. Do listopadu jsme vyprodukovali 207 tun komunálního odpadu ( ne 

tříděného) v roce 2021 to bylo za stejné období 244 tun - takže trend je dobrý. Přesto letos v 

prosinci "přeskočíme" hranici pro tzv třídící slevu o cca 20-30 tun - a za ně zaplatíme vyšší 

poplatky. hranice pro tzv třídící slevu se navíc každý rok zpřísňuje - snižuje.  

Proto prosím občany i nadále třiďte , čím více tím lépe a do černé popelnice nedávejte nic co 

tam nepatří a co se dá třídit/ kompostovat/zpracovat , hlavně ne suť a bioodpad. Dle rozborů 

SOP a.s. je v popelnicích stále cca 20-30 % bioodpadu a suti, které jsou těžké a zbytečně za 

ně platíme.  

 



Návrh na usnesení č. 14:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje Dodatek smlouvy s  SOP  

a.s.  č. 1/2024 k smlouvě č. 09/02 o nakládání s odpady v obci Břehy ze dne 28.12.2001- 

 

Hlasování:             pro    9     proti     0          zdržel se 0 

usnesení č. 14:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje Dodatek smlouvy s  SOP  a.s.  č. 1/2024 

k smlouvě č. 09/02 o nakládání s odpady v obci Břehy ze dne 28.12.2001- 

 

 

 

 

15. Pojištění obce - projednání. Pojištění majetku a odpovědnosti nyní máme, ale je potřeba 

jej aktualizovat. Máme nabídky od 4 pojišťoven , - cenový rozptyl je velký a stále je pro nás 

cenově výhodná GeneraliČP, kdy jsme nyní.  I rozsah pojištění je u ní dostatečně velký. 

Koperativa 102 870 Kč/ rok,  GeneraliČP 46 697 Kč, Allianz 80 102 Kč a ČPP 76 084 Kč.  

 

Návrh na usnesení č. 15:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje  návrh smlouvy č. 4583584481 

na pojištění obce u Generali Česká pojišťovna a.s., a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

Hlasování:             pro    9     proti    0           zdržel se 0 

na usnesení č. 15:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje  návrh smlouvy č. 4583584481 na 

pojištění obce u Generali Česká pojišťovna a.s., a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

 

 

16. Mimořádný příspěvek RSOB z.s.. Svazek obcí Bohdanečsko zajistil informační ukazatele, 

zatím do 3 obcí svazku ( Břehy, Rohovládova Běla, Řečany n. L. ) , a z větší části  je i uhradí. 

U nás budou 3 sloupové ukazatele a jeden na sloupu osvětlení u obchodu. Měli bychom ale 

uhradit podíl na financování formou mimořádného  příspěvku RSOB z.s. - ten činí celkem 16 

230 Kč  

  Tu ukazatele nás díky RSOB vyjdou levně -1 směrník stojí dle smlouvy  36 000 Kč, 1 

ukazatel 4500 Kč a to doplatí RSOB z projektu. 

 

Návrh na usnesení č. 16:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje  mimořádný finanční 

příspěvek Regionálnímu  svazku obcí Bohdanečsko IČ: 70847517  ve výši 16 230 Kč .  

 

Hlasování:             pro     9    proti     0         zdržel se 0 

usnesení č. 16:  Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje  mimořádný finanční příspěvek 

Regionálnímu  svazku obcí Bohdanečsko IČ: 70847517  ve výši 16 230 Kč .  

 

17 Schválení podání žádosti - PROGRAM OBNOVY VENKOVA ROK 2024 

Pardubický kraj. O POV se ucházíme každoročně. letos je opět vypsán , navrhuji dát žádost 

na chodník dle projektu PD servis Pardubice s.r.o.  ( dnes přejmenováno na  MID architekti)  - 

SO01 Modernizace chodníku – Nerudova. Náklady celkem cca 650 000 Kč. Z dotaci můžeme 

získat maximálně 50 %.  

 



 

Návrh na usnesení č. 17: Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje  podání žádosti o dotaci  z 

titulu POV - Obnova, údržba a pořízení obecního majetku v užívání obce Pardubického kraje 

2023+  na opravu chodníku dle projektu PD servis Pardubice s.r.o.  ( dnes MID architekti)  - 

SO01 Nerudova 

 

Hlasování:             pro   9     proti       0        zdržel se 0 

usnesení č. 17: Zastupitelstvo Obce Břehy schvaluje  podání žádosti o dotaci  z titulu POV - 

Obnova, údržba a pořízení obecního majetku v užívání obce Pardubického kraje 2023+  na 

opravu chodníku dle projektu PD servis Pardubice s.r.o.  ( dnes MID architekti)  - SO01 

Nerudova 

 

 

Informace starosty: na Mlýně budou zakoupeny trampolíny a bude zde pro občany probíhat 

nové rehabilitační cvičení pod Sokolem Břehy. Pravděpodobně již od února. 

 

Obec získala dotaci na stavbu 4 FVE elektráren na střechách obecních budov   z 

Modernizačního fondu RES+ ( žádali jsme v tomto roce) ve výši 3 114 745,06 Kč, realizace 

musí být do 36 měsíců. Stavět se bude na č.p. 101, č.p.11, Sokolovně a na škole.  

 

Občanům bude doručen sváteční Břežan s kalendářem a s rozpisem svozu odpadů.  

 

Starosta přeje krásné svátky, klid a pohodu ! 

 

 

pokračuje diskuse: 

 

ing. Morávek: informuje o naší účasti na celostátním sněmu SMS ČR ve Zlíně - zde byl mlýn 

Výrov a zdejší elektrárna oceněna v soutěži Obec 2030 - získali jsme hlavní cenu a odměnu 

100 000 Kč. Celkem jsme za obdobná ocenění získali pro obec za tento rok 165 000  

Kč.   

Investice do č.p. 11 začne příští rok, aby se to tam vylepšilo.  

.... A přeje všem hezké svátky. 

 

Petr Jirák - poděkoval starostovi za práci pro obec. 

 

Záznam uložen v PC na OÚ Břehy. 

Ukončení ve 20:00 

 

Ing. Petr Morávek  -  1. místostarosta                                      Ing. Pavel Jirava, Ph.D.  -   

        starosta                                               

            

Ověřovatelé:  

Ing. Ondřej Kocourek       Vladimír Šanda 




